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Plats och tid Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 19 februari 2018 
kl 14.08-17.42, Ajournering kl 17.04-17.30 
 

Beslutande Ledamöter 
Ulf Olsson (S) 
Annette Carlson (M) 
 
Tom Andersson (MP) 
Malin Carlsson (S) 
Kjell Classon (S) 
Yvonne Persson (S) 
Per Carlsson (S) 
Ida Legnemark (V) 
Morgan Hjalmarsson (L) 
Marie Fridén (M) 
Kerstin Hermansson (C) 
Falco Güldenpfennig (KD) 
Patric Silfverklinga (SD) 
Mohamed Farah (S) 
 

 
ordförande, §§ 71-108 
förste vice ordförande, mötesordförande 
§ 109 
andre vice ordförande 
 
 
 
kl 14.08-17.30, §§ 71-72, 109 
 
 
 
 
 
 
tjg för Ulf Olsson (S), § 109 
tjg för Per Carlsson (S), § 73-108 

Närvarande Ersättare 
Lars-Åke Johansson (S) 
Rose-Marie Liljenby Andersson  (S) 
Kristina Ramsälv Waldenström (MP) 
Lennart Andreasson (V) 
Anne Rapinoja (V) 
Oliver Öberg (M) 
Hasse Ikävalko (M) 
Anna Svalander (L)  
Mattias Danielsson (C) 
Hans Gustavsson (KD) 
Björn Qvarnström (SD) 

 
kl 14.08-16.34 
kl 14.08-16.32 
 
 
 
 
 
kl 14.08-16.27 
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Övriga Tjänstemän 
Svante Stomberg, kommunchef 
Magnus Widén, budgetchef 
Per Olsson, personalchef 
Anders Glemfelt, näringslivschef 
Bengt Himmelman, chef för strategisk planering 
Elisabeth Eickhoff, markchef 
Martin Jakobsson, finanschef 
Roger Cardell, budgetchef 
Marie Ingvarsson, kommunikationschef 
Ingegerd Eriksson, avdelningschef kvalitet- och utveckling 
Annette Antonsson, controller 
Oliwer Åstrand, controller 
Evelina Pirs, ekonom 
Carina Andell, finanssekreterare 
Dan Persson, controller 
Anna-Karin Merstrand, upphandlare 
Johan Strömberg, pensionsstrateg 
Charlotta Tornwall, strategisk samhällsplanerare 
Hanna Rickdorff Lahrin, mark- och exploateringsingenjör 
Peder Englund, chef CKS 
Rangbar Mohammad, säkerhetschef 
Johan Olovson, e-samordnare 
Yvonne Wedin, verksamhetschef 
Åsa Mattsson, administratör 
Louise Mattus Streiby, stadsjurist 
Jonas Berg, blocksekreterare 
Peder Danesved, blocksekreterare 
Emma Sandin, blocksekreterare 

Tillkännagivande av 
protokoll Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den  2018 

Underskrifter 

Sekreterare Paragrafer §§ 71-109
Carl Morberg 

Ordförande Paragrafer §§ 71-108
Ulf Olsson 

Ordförande Paragrafer § 109
Annette Carlson 

Justerare Paragrafer § 71-72, 109
Per Carlsson (S) 

Paragrafer §§ 73-108
Marie Fridén 

14 mars
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Kc7 Årsredovisning 2017 för Kommunstyrelsen ................................................ 19 

§ 81 Dnr KS 2016-00825 027 
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KU 1 Överenskommelse mellan staten och Sveriges Kommuner och 
Landsting vision E-hälsa 2025 .......................................................................... 22 

§ 83 Dnr KS 2017-00216 700 
KU 2 Svar på motion av Ida Legnemark (V): FN:s konvention om 
rättigheter för personer med funktionsnedsättning ............................................ 23 

§ 84 Dnr KS 2017-00250 701 
KU 3 Inriktningsdokument ungdomsmottagningar ............................................. 24 

§ 85 Dnr KS 2017-00772 738 
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och tarmdysfunktion. ......................................................................................... 25 

§ 86 Dnr KS 2017-00837 730 
KU 5 Riktlinjer för hemtjänst .............................................................................. 26 
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KU 6 Riktlinjer för bistånd till vård- och omsorgsboende ................................... 27 

§ 88 Dnr KS 2018-00054 1.1.6.3 
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KU 7 Rekommendation om att godkänna överenskommelse om 
munhälsa och uppsökande tandvård ................................................................. 28 

§ 89 Dnr KS 2018-00053 1.1.6.3 
KU 8 Rekommendation om att godkänna överenskommelse om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård ................................ 29 

§ 90 Dnr KS 2017-00808 130 
KU 9 Remiss av betänkandet Nästa steg? del 2. Förslag för en stärkt 
minoritetspolitik ................................................................................................. 30 

§ 91 Dnr KS 2017-00427 100 
KU 10 Svar på motion av Ida Legnemark (V); Mänskliga rättigheter är 
en kommunal angelägenhet - gör Borås till MR-stad ......................................... 31 

§ 92 Dnr KS 2018-00098 3.1.2.2 
M1 Försäljning av 1000 kvm av Hevea 6, Södra Däckvägen på 
Nordskogen ...................................................................................................... 32 

§ 93 Dnr KS 2016-00303 261 
M2 Friköpande av mark från Viared 11:1, Sjövik ............................................... 33 

§ 94 Dnr KS 2018-00022 1.1.5.3 
E1 a Anmälningsärende Likviditetsrapport för Borås Stad ................................. 34 

§ 95 Dnr KS 2017-00055 002 
E 2 a Delegation för beslut i ärenden om betalkort i tjänsten till 
förtroendevalda och tjänstemän ........................................................................ 35 

§ 96 Dnr KS 2017-00117 331 
E 3 Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD), Hans Gustavsson 
(KD), Ingela Hallgren (KD) och Karl-Gustav Drotz (KD): Rusta upp 
Östermalmsparken ............................................................................................ 36 

§ 97 Dnr KS 2016-00819 332 
E 4 Svar på motion av Marie Fridén (M) och Oliver Öberg (M): 
Bemannad parklek året runt på Stadsparkens lekplats. ..................................... 38 

§ 98 Dnr KS 2017-00544 700 
E 5 Svar på motion av Anders Österberg (S): Jämlikhetsutredning - 
Ja tack! ............................................................................................................. 40 

§ 99 Dnr KS 2018-00108 2.4.2.4 
E 6 Borgen Borås Stadshus AB ........................................................................ 41 

§ 100 Dnr KS 2018-00076 3.7.2.0 
E 7 Taxa för mat inom omsorgen om äldre och personer med .......................... 42 
funktionsnedsättning 2018 ................................................................................ 42 

§ 101 Dnr KS 2017-00077 041 
E 8 Nämndbudget 2018 .................................................................................... 43 

§ 102 Dnr KS 2017-00077 041 
E 9 Utökat Kommunbidrag till Grundskolenämnden .......................................... 45 

§ 103 Dnr KS 2018-00109 1.2.3.2 
E 10 Intern kontroll Kommunstyrelsen: Uppföljning 2017 .................................. 46 

§ 104 Dnr KS 2017-00588 403 
SP1a Anmälningsärende Miljörapport 2017 Kommunstyrelsen ......................... 47 

§ 105 Dnr KS 2015-00219 214 
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SP2 Nytt granskningsyttrande för detaljplan för Bergsäter: del av 
Bergsäter 1:1 (Backadalen) ............................................................................... 48 

§ 106 Dnr KS 2017-00546 214 
SP3 Samrådsyttrande över detaljplan för Sörmarken, Bankbudet 5 
(Sörmarksliden) ................................................................................................. 49 

§ 107 Dnr KS 2017-00353 531 
SP4 Stadstrafikens bussar genom centrum och storhållplatser ......................... 50 

§ 108 Dnr KS 2018-00007 3.2.2.7 
CKS1a Delegationsbeslut Yttrande rörande hemvärnsmän .............................. 53 

§ 109 Dnr KS 2018-00143 2.5.1.1 
Ki 1Tilldelningsbeslut i upphandling Pensionsadministration ............................. 54 
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§ 71   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Per Carlsson (S) med Marie 
Fridén (M) som ersättare.     
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§ 72   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Efter föredragning i ett antal ärenden ajournerar Kommunstyrelsen samman-
trädet under tiden kl 17.04-17.30 för politisk beredning i partigrupperna.      
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§ 73 Dnr KS 2017-00655 027 

Anmälningsärende Redovisning av utbildningsbidrag 
2017 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Redovisning av utbildningsbidrag från Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet.  
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§ 74 Dnr KS 2018-00103 1.1.6.2 

Anmälningsärende Årsredovisning av 
samverkansuppdraget lokalt inflytande 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

10(54) 
Sammanträdesdatum 

2018-02-19 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 75 Dnr KS 2018-00102 1.1.6.0 

Revidering av Samverkansöverenskommelse mellan 
Borås Stad och Polismyndigheten 2018-2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner ”Samverkansöverenskommelse mellan Borås 
Stad och Polismyndigheten 2018-2020”.       

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden har berett och godkänner ärendet 
”Samverkansöverenskommelse mellan Borås Stad och Polismyndigheten, 
lokalpolisområde Borås 2018-2020” och beslutar att överlämna 
samverkansöverenskommelsen till Kommunstyrelsen för beslut. 

Samverkansöverenskommelsen mellan Borås Stad och Polismyndigheten, 
lokalpolisområde Borås 2018-2020 ska ligga till grund för det operativa 
brottsförebyggande arbetet i Borås och verka för en minskad brottslighet och 
ökad trygghet. Samverkansöverenskommelsen avser en treårig 
överenskommelse, vilken bygger på gemensamma kraftsamlingar inom följande 
områden: 

- förhindra negativ utveckling hos ungdomar som befinner sig i riskzon för 
problemutveckling och kriminalitet och/eller radikalisering som leder till 
våldsbejakad extremism 

- skapa trygga offentliga miljöer 

- gemensamma kraftsamlingar på de områden där behoven är som störst 

Samverkansöverenskommelsen undertecknas av Kommunstyrelsens 
ordförande i Borås Stad och av Lokalpolisområdeschef Borås.           
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§ 76 Dnr KS 2018-00091 1.1.1.25 

Instruktioner till valda ombud inför 2018 års 
bolagsstämmor 

Kommunstyrelsens föreslår Kommunfullmäktige att besluta 
Fastställa instruktioner till valda ombud inför 2018 års bolagsstämmor.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde den 2017-12-18 och 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 2018-01-18 att utse 
ombud och ersättare för dessa vid kommande bolagsstämmor för tiden intill 
2018 års utgång.  

Instruktionerna gäller respektive hel- och delägda bolags årsstämmors beslut 
om fastställande av resultat- och balansräkning, disposition av bolagets resultat 
enligt den fastställda balansräkningen och ansvarsfrihet för VD och styrelse.  

Instruktionerna gäller, i förekommande fall, även anmälan av Kommunfullmäk-
tiges val av nya styrelseledamöter och lekmannarevisorer, samt val av revisorer 
samt fastställande av arvode till styrelsen och revisorer.   

Ombudet föreslås även erhålla uppdrag att företräda ägaren avseende 
Kommunfullmäktiges, vid varje tid, fattade beslut om ändring av bolagsordning 
samt antagande av ägardirektiv.  

Slutligen föreslås att ombudet får i uppdrag att rösta i enlighet med av 
Kommunfullmäktige beslutat ställningstagande i de frågor som underställts 
fullmäktige till följd av att de är av principiell betydelse eller av större vikt.   
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§ 77 Dnr KS 2017-00787 614 

Bastjänstgöring för läkare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker remissen ”Bastjänstgöring för läkare” med  
synpunkter inklusive Annette Carlsons tilläggsyrkande samt översänder svaret 
till Socialdepartementet.        

Sammanfattning av ärendet 
I denna promemoria läggs förslag som ska leda till att skapa ett sammanhållet 
utbildningssystem för läkare, från student till specialist. En viktig bakgrund till 
denna promemoria är förslagen om en ny sexårig läkarutbildning och ett 
avskaffande av allmäntjänstgöringen som Läkarutbildningsutredningen 
presenterade i betänkandet För framtidens hälsa – en ny läkarutbildning (SOU 
2013:15). Förslagen innebär att läkarexamen direkt ska leda till läkarlegitimation 
utan krav på ytterligare praktisk tjänstgöring dessförinnan. 

Borås Stad delar i allt väsentligt det resonemang och de slutsatser som är 
formulerade i promemorian med några synpunkter. 

 

Förslag och yrkanden 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar tillstyrka remissen ”Bastjänstgöring för läkare” med  
synpunkter, samt översänder svaret till Socialdepartementet.   

Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att följande tillägg görs i 
remissyttrandet till Socialdepartementet ”Lärandemålen i psykiatri ska 
tydliggöras och kort obligatorisk tjänstgöring övervägas”.   

Ulf Olsson (S) och Patric Silfverklinga (SD) yrkar bifall till Annette Carlsons 
(M) tilläggsyrkande.  
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§ 78 Dnr KS 2017-00664 007 

Revisionsrapport: Projektstyrning i Sjuhärads 
kommunalförbund 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Ärendet läggs till handlingarna.           

Sammanfattning av ärendet 
De förtroendevalda revisorerna i Sjuhärads kommunalförbund har granskat 
kommunalförbundens projektstyrning. 

Revisorerna gör bedömningen att projektstyrningen i Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund inte är helt ändamålsenlig. Direktionen behöver förtydliga 
vad de vill uppnå i Sjuhärad, och sätta upp mätbara mål utifrån målbilden. Det 
är också utifrån av Direktionen utfärdade mätbara mål som sökta projekt bör 
utvärderas och beviljas medel. Revideringar av målsättningar i projekt bör 
godkännas av Direktionen.  

Direktionen ska svara på rapporten senast 28 februari 2018.     
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§ 79 Dnr KS 2018-00131 1.2.2.25 

Förslag till nytt gemensamt ägardirektiv för de kom-
munala bolagen, nya ägardirektiv för bolagen samt 
justerat reglemente för Kommunstyrelsen i Borås Stad 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta med 12 
röster mot 1 
Godkänna nytt gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag, anta justerat 
reglemente för Kommunstyrelsen samt att anta nya ägardirektiv för följande 
bolag; 

Borås Stadshus AB 

Borås Energi och Miljö AB  

Borås Elnät AB 

Borås Djurpark AB 

Borås kommuns Parkerings AB 

Industribyggnader i Borås AB 

BoråsBorås TME AB 

BSTF AB, under namnändring till Akademiplatsen AB (arbetsnamn) 

Inkubatorn i Borås AB 

AB Bostäder i Borås Stad  

Fristadbostäder AB 

AB Sandhultsbostäder 

AB Toarpshus 

Viskaforshem AB 

Borås Lokaltrafik AB 

 

Hittills gällande ägardirektiv för ovanstående uppräknade bolag upphör därmed 
att gälla.  

Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen mandat att uppdra åt Borås 
Stadshus AB att utöva ägarrollen även för övriga av Borås Stad hel- och 
majoritetsägda bolag. Mandatet innefattar dock inte Kommunstyrelsens 
uppdrag att godkänna bolagens finansiering. Kommunstyrelsen ska fortsatt idka 
ägarstyrningen över Borås Stadshus AB. 
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Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del 

Under förutsättning av Kommunfullmäktiges beslut att ge Kommunstyrelsen 
mandat vad gäller ägarrollen för övriga av Borås Stad hel- och majoritetsägda 
bolag, beslutar Kommunstyrelsen att uppdra åt Borås Stadshus AB att utöva 
ägarrollen för övriga av Borås Stad hel- och majoritetsägda bolag. Beslutet 
exkluderar ägarrollen över Borås Stadshus AB.  
 

Reservation 

Mot beslutet reserverar sig Patric Silfverklinga (SD) till förmån för sitt eget 
yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Ett nytt gemensamt ägardirektiv för de kommunala bolagen i Borås Stad utgör 
ett led i den förstärkta ägarstyrning av stadens bolag som Kommunstyrelsen, 
vid sammanträde den 2016-08-22, beslutade skulle genomföras. 

Med förslaget till ett helt nytt gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag 
tydliggörs stadens ägaridé, ägarroll och styrprocess. Därutöver anger 
ägardirektivet gemensamma riktlinjer, direktiv och principer för stadens bolag 
inom ett flertal områden. 

En stor del av de bestämmelser som idag återfinns i samtliga bolags specifika 
ägardirektiv har förts över till ett nytt ”Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads 
bolag”. Därutöver föreslås några nya bestämmelser ingå. 

Förslaget innefattar, förutom ett nytt Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads 
bolag, nya specifika ägardirektiv för de kommunala bolagen samt mindre 
justeringar i Kommunstyrelsens reglemente.    
 

Förslag och yrkanden 

Kommunstyrelsens ordföranden Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Godkänna nytt 
gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag, anta justerat reglemente för 
Kommunstyrelsen samt att anta nya ägardirektiv för följande bolag; 

Borås Stadshus AB 

Borås Energi och Miljö AB  

Borås Elnät AB 

Borås Djurpark AB 

Borås kommuns Parkerings AB 

Industribyggnader i Borås AB 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

16(54) 
Sammanträdesdatum 

2018-02-19 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

BoråsBorås TME AB 

BSTF AB, under namnändring till Akademiplatsen AB (arbetsnamn) 

Inkubatorn i Borås AB 

AB Bostäder i Borås Stad  

Fristadbostäder AB 

AB Sandhultsbostäder 

AB Toarpshus 

Viskaforshem AB 

Borås Lokaltrafik AB 

 

Hittills gällande ägardirektiv för ovanstående uppräknade bolag upphör därmed 
att gälla.  

Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen mandat att uppdra åt Borås 
Stadshus AB att utöva ägarrollen även för övriga av Borås Stad hel- och 
majoritetsägda bolag. Mandatet innefattar dock inte Kommunstyrelsens 
uppdrag att godkänna bolagens finansiering. Kommunstyrelsen ska fortsatt idka 
ägarstyrningen över Borås Stadshus AB. 

Vidare att Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

Under förutsättning av Kommunfullmäktiges beslut att ge Kommunstyrelsen 
mandat vad gäller ägarrollen för övriga av Borås Stad hel- och majoritetsägda 
bolag, beslutar Kommunstyrelsen att uppdra åt Borås Stadshus AB att utöva 
ägarrollen för övriga av Borås Stad hel- och majoritetsägda bolag. Beslutet 
exkluderar ägarrollen över Borås Stadshus AB. 

Ulf Olsson (S) yrkar att följande tillägg görs i Kommunstyrelsens skrivelse till 
Kommunfullmäktige: I det gemensamma ägardirektivets avsnitt 14 finns 
förteckning över styrdokument som bolagen har att följa. I denna förteckning 
föreslås följande policy läggas till: ” Policy för koncerninköp”. Denna policy 
saknas i utskickat förslag till gemensamt ägardirektiv. 

Patric Silfverklinga (SD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommun-
fullmäktige besluta med följande ändring: ”Under punkterna ändra skrivelsen 
enl följande 

Första stycket under 5.2.2 som börjar med Målet för bolagets verksamhet. 
Stryks i sin helhet. Under 5.2.10 ändra från 50 miljoner till 25 miljoner. I övrigt 
godkänna skrivningen, se bilaga. 
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Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Patric Silfverklingas (SD) ändringsyrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Den som vill  bifalla ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; 
vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat bifalla Patric Silfverklingas (SD) 
yrkande. 
 

Omröstning 

Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Falco Güldenpfennig (KD), 
Marie Fridén (M), Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), Kjell Classon (S), 
Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C), Yvonne Persson (S), Tom 
Andersson (MP), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Patric 
Silfverklinga (SD).   

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag 

2. Kommunfullmäktigeskrivelse 

3. Bilagor 

Kommunstyrelsens reglemente 

Kommunstyrelsens reglemente – spårbara ändringar 

Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag 

Ägardirektiv för Borås Stadshus AB  

Ägardirektiv för Borås Stadshus AB – spårbara ändringar 

Borås Energi och Miljö AB 

Borås Energi och Miljö AB – spårbara ändringar 

Borås Elnät AB 

Borås Elnät AB – spårbara ändringar 

Borås Djurpark AB 

Borås Djurpark AB – spårbara ändringar 

Borås kommuns Parkerings AB  

Borås kommuns Parkerings AB – spårbara ändringar 

Industribyggnader i Borås AB med dotterbolag 

Industribyggnader i Borås AB med dotterbolag – spårbara ändringar 
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BoråsBorås TME AB  

BoråsBorås TME AB – spårbara ändringar 

BSTF AB, under namnändring. t. Akademiplatsen AB (arbetsnamn) 

BSTF AB, under namnändring. t. Akademiplatsen AB (arbetsnamn) – spårbara 
ändringar 

Inkubatorn i Borås AB  

Inkubatorn i Borås AB – spårbara ändringar 

AB Bostäder i Borås 

AB Bostäder i Borås – spårbara ändringar 

Fristadbostäder AB 

Fristadbostäder AB – spårbara ändringar 

AB Sandhultsbostäder 

AB Sandhultsbostäder – spårbara ändringar 

AB Toarpshus 

AB Toarpshus – spårbara ändringar 

Viskaforshem AB 

Viskaforshem AB – spårbara ändringar 

Borås Lokaltrafik AB 

Borås Lokaltrafik AB – spårbara ändringar 
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§ 80 Dnr KS 2018-00095 1.2.4.1 

Årsredovisning 2017 för Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Årsredovisning 2017 för Kommunstyrelsen godkänns och läggs till 
handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisning 2017 för Kommunstyrelsen har upprättats.                

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag 

2. Skrivelse 

3. Bilaga – Årsredovisning 2017 för Kommunstyrelsen   
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§ 81 Dnr KS 2016-00825 027 

Svar på motion av Hanna Bernholdsson (MP) och Tom 
Andersson (MP): Borås kan bli Sveriges bästa hbtq-
kommun 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen är besvarad. 

Kommunstyrelsen får ett uppdrag att genomföra en kartläggning av 
kommunens nuvarande arbete med mänskliga rättigheter samt ta fram ett 
förslag på Borås Stads fortsatta arbete med att stärka mänskliga rättigheter.  

Sammanfattning av ärendet 
Hanna Bernholdsson (MP) och Tom Andersson (MP) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2016-12-21 lämnat in rubricerad motion. I 
motionen föreslås att   

1. Borås Stad upprättar en HBTQ-handlingsplan, för att bringa 
struktur i redan pågående och nya aktiviteter, med angivande av 
tidplan och ansvar, utifrån de fyra punkter som motionen 
specificerar ovan.  

2. Borås Stad tydligt integrerar HBTQ -frågorna i stadens “Plan för 
lika rättigheter och möjligheter”. 

3. Borås Stad inrättar ett HBTQ-råd under Kommunstyrelsen med 
representanter från HBTQ-rörelsen i Borås. 

4. Varje nämnd och förvaltning utbildar sina politiker och 
medarbetare på ett sätt som är anpassat utifrån behov inom olika 
verksamhets- och nämndområden. 

5. Borås Stad HBTQ-certifierar sina verksamheter. Som ett första 
steg ska de stora publika verksamheterna såsom Stadsbiblioteket 
och badhuset HBTQ-certifieras. 

6. Skolors och idrottshallars omklädningsrum inventeras för att 
säkra den personliga integriteten och en ombyggnadsplan 
upprättas. 

7. Att HBTQ-perspektivet inkluderas i utvecklingen av kommunens 
offentliga rum. 

Motionen har varit remitterad till samtliga nämnder.  

I Borås Stad finns struktur i pågående och nya aktiviteter i SAM-hjulet som 
redovisas i uppföljningssystemet Stratsys. ”Plan för lika rättigheter och 
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möjligheter” är ändrat till ”Lika rättigheter och möjligheter” efter förändringar i 
diskrimineringslagen, januari år 2017. Lagen ställer nu krav på aktiva åtgärder 
när det gäller lika rättigheter och möjligheter istället för en plan. 

HBTQ-frågorna kommer att integreras i ”Lika rättigheter och möjligheter” 
under hösten år 2017. Ett flertal nämnder instämmer med motionärerna i att 
Borås Stad ska ligga i framkant när det gäller arbetet med mänskliga rättigheter. 
De markerar också tydligt att det självklart är oacceptabelt att medborgare blir 
diskriminerade eller blir illa bemötta från någon av de verksamheter som 
kommunen ansvarar för. Professionalism och serviceanda skall alltid prägla 
medarbetarnas sätt att bemöta de olika människor de kommer i kontakt med i 
sitt arbete. 

Flera nämnder uttrycker tveksamhet till att införa ett särskilt HBTQ-råd. Några 
nämnder pekar på möjligheten att vidga frågan om ett HBTQ-råd till att istället 
om-fatta ett Råd för Mänskliga rättigheter. Rådet skulle kunna vara ett sätt att 
lyfta fram Mänskliga rättigheter och alla människors lika värde. KF har tidigare 
remitterat en motion om att inleda ett arbete med att göra Borås Stad till MR-
kommun (mänskliga rättigheter). Motionen är på remiss hos nämnder och 
styrelser.  

Normdiplomeringsutbildning erbjuds medarbetare och förtroendevalda i Borås 
Stad från och med hösten år 2017. HBTQIA-filmerna finns även tillgängliga för 
förtroendevalda. Vi har även Jämställdhetsstrategen tillgänglig för eventuell 
information och medverkan. 

Kommunfullmäktige gav Kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
konsekvenserna för en HBTQ-certifiering. Utredningen resulterade i en 
rekommendation att införa Normdiplomering istället, vilket också blev 
Kommunstyrelsens beslut. Publika verksamheter såsom stadsbibliotek, badhus 
kommer att erbjudas Normdiplomeringen först. 

Grundskolenämnden har beslutat att ”Att lägga ett förslaget att prioritera och 
följa upp en utökning av antalet duschbås i omklädesrum i Borås Stads skolor 
bereds i förvaltningens lokalplan för 2017.” I budget för 2017 har 
Lokalförsörjningsnämnden fått uppdraget att ta fram en upprustningsplan för 
dusch- och omklädningsrum bland annat i skolor. 

Det sker ett fortlöpande arbete med att inkludera HBTQ-perspektivet i 
kommunens offentliga rum. Ett par exempel är att Borås Kommuns badhus 
och Stadsbiblioteket kommer att genomgå en normdiplomering. I april 2017 
beslutade Kommunfullmäktige, som en del i beslutet avseende den 
personalekonomiska redovisningen, att ”utifrån de nya bestämmelserna om 
aktiva åtgärder i diskrimineringslagen, verka för att arbetsplatserna arbetar 
främjande och förebyggande för att motverka diskriminering. Ett särskilt fokus 
under 2017 är HBTQIA-perspektivet”.  Samtidigt är detta ett arbete som är 
långsiktigt och kräver fler åtgärder från nämnder och förvaltningar.  
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§ 82 Dnr KS 2016-00295 770 

Överenskommelse mellan staten och Sveriges 
Kommuner och Landsting vision E-hälsa 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Översända svar på skrivelse om gemensam strategi för digitalisering och Vision 
e-hälsa 2025 för Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, 
Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen i Borås Stad lämnade den 18 april 2016 svar till SKL om 
överenskommelsen mellan staten och SKL om Vision e-hälsa 2025: Borås Stad 
har inför 2016 beslutat att öka sin satsning på digitalisering i enlighet med 
visionen för e-hälsa. Det innebär att Borås Stads tjänster med hjälp av modern 
teknik görs mer tillgängliga och lätthanterliga, ett arbete som nu påbörjats.  

Berörda nämnder arbetar kontinuerligt med digitala lösningar i sin verksamhet. 
Kommunstyrelsen ställer sig positiv till berörda nämnders förslag att samverka 
kring en gemensam strategi för digitalisering och Vision e-hälsa 2025. 
Kommunstyrelsen kommer under våren 2018 som ett första steg bjuda in 
samtliga nämnder till workshop angående kommunens framtida arbete med 
digitalisering. Kommunstyrelsens presidium kommer involveras i planeringen. 
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§ 83 Dnr KS 2017-00216 700 

Svar på motion av Ida Legnemark (V): FN:s konvention 
om rättigheter för personer med funktionsnedsättning 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen är besvarad. 

Kommunstyrelsen får ett uppdrag att genomföra en kartläggning av 
kommunens nuvarande arbete med mänskliga rättigheter samt ta fram ett 
förslag på Borås Stads fortsatta arbete med att stärka mänskliga rättigheter.    

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-02-23 lämnat 
in rubricerad motion. I motionen föreslås att en handbok kopplad till FN:s 
konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning för 
förtroendevalda och anställda i Borås Stad tas fram .       

Motionen har skickats på remiss till fjorton nämnder, Centrala 
funktionshinderrådet och Ungdomsrådet.   

Tolv av fjorton nämnder har lämnat yttrande. Grundskolenämnden och 
Miljönämnden har inte lämnat något svar. Tio av nämnderna tillstyrker förslaget 
medan Servicenämnden avstår från yttrande och Kulturnämnden avstyrker 
motionen. Centrala funktionshinderrådet och ungdomsrådet tillstyrker 
motionen. 

Det finns ett antal motioner inom området mänskliga rättigheter som är under 
beredning. Kommunstyrelsen anser att det finns ett behov av att kartlägga allt 
gott arbete som bedrivs inom mänskliga rättigheter samt att ta fram ett förslag 
på Borås Stads fortsatta arbete med att stärka mänskliga rättigheterna.  

I detta arbete får förslagen i motionerna beaktas. 
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§ 84 Dnr KS 2017-00250 701 

Inriktningsdokument ungdomsmottagningar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar inriktningsdokument för ungdomsmottagningar i 
Västra Götaland 2018-2022. 

Sammanfattning av ärendet 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund beslutade den 10 
november 2017 att ställa sig bakom förslaget till Inriktningsdokument och att 
rekommendera medlemskommunerna att anta detsamma.   

Kommunstyrelsen anser att det är positivt med ett inriktningsdokument för att 
ge ökad jämlikhet för ungdomar och är tydligt för region och kommun på lokal 
nivå att utgå ifrån. Vad den ekonomiska fördelningsprincipen kommer att 
innebära för Borås Stad är svårt att säga. Individ-och familjeomsorgens-
nämnden får följa utvecklingen och eventuellt återkomma till 
Kommunstyrelsen, prövning av ekonomin.             
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§ 85 Dnr KS 2017-00772 738 

Samarbetsavtal för nutrition och förbrukningsartiklar 
för blås- och tarmdysfunktion   

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna samarbetsavtal för nutrition och förbrukningsartiklar för blås- och 
tarmdysfunktion.   

Sammanfattning av ärendet 
VästKoms styrelse har den 17 oktober beslutat rekommendera 
kommunalförbunden i Västra Götaland att i sin tur rekommendera sina 
respektive medlemskommuner att godkänna Samarbetsavtal för nutrition och 
förbrukningsartiklar för blås- och tarmdysfunktion 20180501-20210430. 

Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har behandlat 
ärendet och rekommenderar medlemskommunerna att godkänna samarbets-
avtalet.  

Medicinskt ansvarig sjuksköterska/arbetsterapeut rekommenderar att godkänna 
samarbetsavtalet. 
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§ 86 Dnr KS 2017-00837 730 

Riktlinjer för hemtjänst 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  
Anta Riktlinjer för hemtjänst. Riktlinjerna gäller till och med 2019-12-31. 

Vård- och äldrenämnden ansvarar för att besluta om riktlinjer och andra 
styrdokument för hemtjänsten.  

I beslutet deltar inte Patric Silfverklinga (SD).          

Sammanfattning av ärendet 
Vård- och äldrenämnden har utarbetat förslag till nya riktlinjer för hemtjänst. 
Förslaget är en revidering av de riktlinjer som antogs av Kommunfullmäktige 
2014-04-24, § 44. Det reviderade förslaget samlar de olika beslut som tagits 
angående hemtjänst. 

Stadsdelsnämnden Öster fick i uppdrag i budget 2015 att erbjuda personer med 
över 100 timmar hemtjänst, plats på vård- och omsorgsboende. Vård- och 
äldrenämnden har valt att inte ha med detta i förslag till riktlinjer för hemtjänst. 
Vid den individuella bedömningen görs istället en beräkning av den ekonomiska 
brytpunkten för beviljade insatser i ordinärt boende och den jämförs med 
kostnaden för plats på vård- och omsorgsboende. Brukare med varaktigt behov 
av insatser i ordinärt boende och där kostnaden motsvarar eller överstiger 
kostnaden för plats på vård- och omsorgsboende, informeras om möjligheten 
att ansöka om plats på vård- och omsorgsboende och erbjuds en plats. Detta 
ersätter alltså 100-timmarsberäkningen. 

Sociala omsorgsnämnden berörs av riktlinjerna eftersom nämnden köper 
tjänster av Vård- och äldrenämnden. Därför har förslaget till ”Riktlinjer för 
hemtjänst” skickats till Sociala omsorgsnämnden på remiss. Sociala 
omsorgsnämnden har inga synpunkter. 

Förslaget har även skickats till Vård- och äldrenämndens pensionärsråd, som 
lämnar synpunkter om omvårdnad, måltider, inköp, ledsagning och 
avgränsningar. 

I budget 2018  framgår att ansvaret för de som har hemtjänst och är under 65 
år, från och med 2018 flyttas över till Vård- och äldrenämnden. Detta har 
påbörjats och ska vara genomfört under året. Vård- och äldrenämnden ansvarar 
därmed för all hemtjänst i kommunen. Kommunstyrelsen föreslår därför att 
Vård- och äldrenämnden ansvarar för att besluta om riktlinjer och andra 
styrdokument för hemtjänsten.  
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§ 87 Dnr KS 2017-00836 730 

Riktlinjer för bistånd till vård- och omsorgsboende 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  
Godkänna riktlinjer för bistånd till vård- och omsorgsboende att gälla till och 
med 2019-12-31. 

I beslutet deltar inte Patric Silfverklinga (SD).     

Sammanfattning av ärendet 
I budget 2017 fick Vård- och äldrenämnden i uppdrag att se över riktlinjer för 
vård- och omsorgsboende och har utarbetat förslag. Riktlinjen utgår från 
socialtjänstlagens intentioner och vänder sig till personer som på grund av ålder 
eller funktionsnedsättning har svårt att klara sin dagliga livsföring, behöver hjälp 
och stöd och inte kan få det tillgodosett på annat sätt. 

Sociala omsorgsnämnden berörs av riktlinjerna eftersom nämnden köper 
tjänster av Vård- och äldrenämnden. Därför har förslag till ”Riktlinjer för 
bistånd till vård- och omsorgsboende” skickats till Sociala omsorgsnämnden på 
remiss. Förslaget har även skickats på remiss till Vård- och äldrenämndens 
pensionärsråd. Varken Sociala omsorgsnämnden eller Vård- och äldrenämndens 
pensionärsråd lämnar några synpunkter på förslaget.    
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§ 88 Dnr KS 2018-00054 1.1.6.3 

Rekommendation om att godkänna överenskommelse 
om munhälsa och uppsökande tandvård 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner Överenskommelse om samverkan mellan Västra 
Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om Munhälsa - 
uppsökande och nödvändig tandvård.  

Sammanfattning av ärendet 
Västra Götalandsregionen (VGR) har enligt tandvårdslagen (1985:125) ansvar 
för uppsökande verksamhet och nödvändig tandvård för individer som har rätt 
till denna insats. Enligt tandvårdsförordningen (1998:1338) ska VGR och 
kommunen samverka beträffande målgruppen och det är myndigheternas 
ansvar att utarbeta en samverkansmodell.  

Boråsregionens direktionen har den 8 december 2017 beslutat rekommendera 
medlemskommunerna att anta överenskommelse munhälsa och uppsökande 
tandvård 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska/arbetsterapeut rekommenderar att godkänna 
överenskommelsen. 
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§ 89 Dnr KS 2018-00053 1.1.6.3 

Rekommendation om att godkänna överenskommelse 
om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner överenskommelse om samverkan vid utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård med tillhörande riktlinjer samt förslag till 
reglering av betalningsansvar för tiden 2018-01-01 t.o.m. 2018-09-24.        

Sammanfattning av ärendet 
VästKoms styrelse har den 14 november 2017 beslutat rekommendera 
kommunalförbunden i Västra Götaland att i sin tur rekommendera sina 
respektive medlemskommuner att godkänna överenskommelse om samverkan 
vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård med tillhörande riktlinjer samt 
förslag till reglering av betalningsansvar för tiden 2018-01-01 t.o.m. 2018-09-24. 

Rekommendationen avser därutöver att godkänna att VästKom och 
Koncernkontoret VGR återkommer med komplettering och förslag på 
överenskommelse samt reglering av betalansvaret mellan Västra Götalands 
kommuner och Västra Götalandsregionen för tiden fr.o.m. 2018-09-25 t.o.m. 
2020-12-31. Ställningstagande gällande förslaget ska göras under våren 2018. 

Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har behandlat 
ärendet och översänder nu sitt beslut samt rekommenderad överenskommelse.  

Medicinskt ansvarig sjuksköterska/arbetsterapeut rekommenderar att godkänna 
överenskommelsen. 
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§ 90 Dnr KS 2017-00808 130 

Betänkandet Nästa steg? del 2. Förslag för en stärkt 
minoritetspolitik  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker betänkandet.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått rubricerat betänkande för yttrande.  

Utredningen hade inledningsvis i uppdrag att göra en översyn av lagen 
(2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk (minoritetslagen) 
samt en sammanhållen analys av minoritetspolitiken. Utredningen redovisade 
delbetänkandet Nästa steg? Förslag för en stärkt minoritetspolitik (SOU 
2017:60) i juni 2017. I samband med detta förlängdes utredningens uppdrag till 
mitten av november 2017. Utredningen fick i nytt uppdrag att analysera vad den 
finlandssvenska gruppen i Sverige har för ställning, och att överväga om den 
ska erkännas som nationell minoritet. 

Utöver frågan om finlandssvenskarnas ställning har utredningen behandlat två 
frågor som särskilt angetts i de ursprungliga direktiven. För det första frågan 
om Sverige bör utöka sina nuvarande åtaganden enligt den europeiska stadgan 
om landsdels- eller minoritetsspråk (språkstadgan). För det andra uppdraget att 
överväga behovet av åtgärder för att förbättra kvalitativa data om de nationella 
minoriteterna. Därutöver har utredningen, i detta slutbetänkande, valt att 
behandla ett antal frågor som tillkommit under den fortsatta utredningstiden. 

Borås Stad har en hög ambition gällande våra nationella minoriteter, och har 
som Finsk förvaltningskommun och en av fem utvecklingskommuner för 
Romsk inkludering ett särskilt ansvar. 

Slutbetänkandet ligger i linje med det som Borås stad tidigare svarat kring 
delbetänkandet SOU 2017:60. Utöver tidigare svar kan följande lyftas fram. 

Ett förtydligande om att Finlandssvenskar i Sverige inte är en egen 
minoritetsgrupp är bra. Ytterligare skärpningar och utökat åtagande inom 
språkstadgan är viktig för att få levande minoritetsspråk, att dessutom förtydliga 
statens roll i språkutvecklingen, och ge möjligheter till kurser på folkhögskole- 
och högskole-/universitetsnivå kan ge en viktig revitalisering av språken. 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

31(54) 
Sammanträdesdatum 

2018-02-19 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 91 Dnr KS 2017-00427 100 

Svar på motion av Ida Legnemark (V); Mänskliga 
rättigheter är en kommunal angelägenhet - gör Borås 
till MR-stad 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  
Motionen är besvarad. 

Kommunstyrelsen får ett uppdrag att genomföra en kartläggning av 
kommunens nuvarande arbete med mänskliga rättigheter samt ta fram ett 
förslag på Borås Stads fortsatta arbete med att stärka mänskliga rättigheter.   

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-18 
lämnat in rubricerad motion. I motionen föreslås att Borås Stad inleder ett 
arbete utifrån den plattform som Sveriges kommuner och landsting antagit för 
att bli en MR-kommun.           

Motionen har skickats på remiss till fjorton nämnder samt Ungdomsrådet. 
Tretton nämnder har lämnat yttrande. Elva nämnder tillstyrker, 
Servicenämnden avstår från yttrande och Samhällsbyggnadsnämnden avstyrker 
motionen. Ungdomsrådet tillstyrker motionen. 

Det finns ett antal motioner inom området mänskliga rättigheter som är under 
beredning. Kommunstyrelsen anser att det finns ett behov av att kartlägga allt 
gott arbete som bedrivs inom mänskliga rättigheter samt att ta fram ett förslag 
på Borås Stads fortsatta arbete med att stärka mänskliga rättigheterna.  

I detta arbete får förslagen i motionerna beaktas. 

   

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

32(54) 
Sammanträdesdatum 

2018-02-19 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 92 Dnr KS 2018-00098 3.1.2.2 

Försäljning av 1.000 m2 av Hevea 6, Södra Däckvägen 
på Nordskogen 

Kommunstyrelsens beslut 
Sälja 1000 m2 av Hevea 6 för 274 000 kronor.        

Sammanfattning av ärendet 
Ett köpeavtal har upprättats med en privatperson om försäljning av 1000 m2  
kvm av fastigheten Hevea 6, utmed Södra Däckvägen på Nordskogen.  

Överlåtelsen villkoras av att köparen senast 2019-01-01 påbörjar byggnation på 
området. Köparens avsikt med köpet är att uppföra en byggnad för taxi-
verksamhet.          
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§ 93 Dnr KS 2016-00303 261 

Friköpande av mark från Viared 11:1, Sjövik 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunen säljer eller överför inte område om 900 m2 från Viared 11:1 och 
fastslår samtidigt att kommunen äger aktuellt området och att tidigare arrende 
inom Viared 11:1 har upphört.  

Sammanfattning av ärendet 
Ägarna till bostadsfastigheten Viared 11:2 har begärt att 900 m2 av Viared 11:1 
ska överföras till deras fastighet Viared 11:2. Det aktuella markområdet om 900 
m2 av Viared 11:1 har enligt ett arrendekontrakt från 1967 arrenderats av ägarna. 
Arrendekontraktet hade en löptid på 49 år har nu löpt ut. Ägarna har i senare 
skrivelse till kommunen framfört att de redan äger aktuellt område och önskar 
en kostnadsfri överföring av 900 m2 från Viared 11:1 till Viared 11:2. I PM 
2018-01-08 görs en juridisk bedömning av ärendet i sin helhet. Slutsatsen är att 
kommunen äger den aktuella marken och att ingen åtgärds vidtas för att 
överföra aktuellt markområde från Viared 11:1.     

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

34(54) 
Sammanträdesdatum 

2018-02-19 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 94 Dnr KS 2018-00022 1.1.5.3 

Anmälningsärende Likviditetsrapport för Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  
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§ 95 Dnr KS 2017-00055 002 

Delegation för beslut i ärenden om betalkort i tjänsten 
till förtroendevalda och tjänstemän 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  
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§ 96 Dnr KS 2017-00117 331 

Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD), Hans 
Gustavsson (KD), Ingela Hallgren (KD) och Karl-Gustav 
Drotz (KD): Rusta upp Östermalmsparken 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  
Motionen bifalles.            

Sammanfattning av ärendet 
Falco Güldenpfennig (KD), Hans Gustavsson (KD), Ingela Hallgren (KD) och 
Karl-Gustav Drotz(KD har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-01-26 
lämnat in rubricerad motion. 

I motionen föreslås att Samhällsbyggnadsnämnden, i samverkan med berörda 
nämnder, får uppdraget att förbättra belysningen och öka tillgängligheten i 
Östermalmsparken samt att Samhällsbyggnadsnämnden uppdras att införa 
Östermalmsparken i grönområdesplanen. 

Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden och 
Samhällsbyggnadsnämnden som båda tillstyrker motionen. Tekniska nämnden 
som är verksamhetsansvarig anser att motionen att rusta upp 
Östermalmsparken går i linje med Tekniska nämndens intentioner att förbättra 
och utveckla befintliga parkområden i Borås. Kraven på funktionella och 
högkvalitativa grönstråk ökar i takt med förtätningen av vår stad.  

Östermalmsparken finns med i grönområdesplanen och har klass II av IV. För 
att en större upprustning ska bli verklighet i Östermalmsparken krävs att 
Parkenheten tilldelas medel i investeringsbudgeten med start 2018. Parken är i 
behov av följande:  

-En förbättrad och tydlig entré mot Hasselbacksgatan. 

-Förbättrad belysning för att öka tryggheten och möjliggöra passage genom 
parken, från Hasselbacksgatan och Vendelsdalsgatan till kv. Grönfinken. 

-Översyn av vattenanläggningen 

-Nyplanteringen av vedartade och perenna växtmaterial i hela parken.  

Tekniska nämnden understryker också vikten av att utvecklingsarbete utförs i 
samråd med Samhällsbyggnadsförvaltningen samt Arbetslivsförvaltningen som 
har verksamhet i anslutning till Östermalmsparken. 

Kommunfullmäktige tillgodosedde i Budget 2018 Tekniska nämndens 
önskemål om 1 000 tkr för åtgärder inom den s.k. Grönområdesplanen. För 
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projektet Östermalmsparken har Tekniska nämnden själva avsatt 200 tkr. 
Motionens intentioner får därmed anses vara tillgodosedda. 
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§ 97 Dnr KS 2016-00819 332 

Svar på motion av Marie Fridén (M) och Oliver Öberg 
(M): Bemannad parklek året runt på Stadsparkens 
lekplats 

Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 6 föreslå 
Kommunfullmäktige besluta  
Motionen förklaras besvarad.  
 

Reservation 

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), 
Morgan Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M), Falco Güldenpfennig (KD) och 
Patric Silfverklinga (SD) till förmån för Annette Carlsons (M) yrkande.      

Sammanfattning av ärendet 
Marie Fridén (M) och Oliver Åberg (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2016-12-21 lämnat in rubricerad motion. I motionen föreslås att 
ge Tekniska nämnden och Förskolenämnden i uppdrag att i samarbete ta fram 
ett förslag på parklek med bemanning, i likhet med vad som finns i Göteborg 
och Stockholm, till Stadsparkens lekplats. 

Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden, Förskolenämnden och 
Fritids- och folkhälsonämnden. 

Kommunstyrelsen kan konstatera att de tre remissinstanserna i grunden är 
positiva till åtgärder som främjar ökad rörelse och aktivitet bland våra 
ungdomar. Fritids- och folkhälsonämnden pekar på olika sätt att tillgodose 
behoven, bl.a. samverkan med de idéburna organisationerna. Kommunstyrelsen 
välkomnar sådana initiativ som sker på frivillighetsbasis och bygger på ett 
underifrånperspektiv. Detta är bättre än att Kommunfullmäktige ger formella 
uppdrag. Fritids- och folkhälsonämnden redovisar också att behoven av ev. 
insatta personalresurser är större på andra områden än just Stadsparken. Denna 
bedömning är givetvis en fråga för Fritids- och folkhälsonämnden att bedöma 
och Kommunstyrelsen ser positivt på sådana initiativ.  
 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Malin Carlsson (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar föreslå Kommunfullmäktige besluta: Motionen förklaras besvarad. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Bifalla motionen, se bilaga. 
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Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Malin Carlssons (S) förslag 
och dels till Annette Carlsons (M) yrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. Votering begärs: 

”Den som bifaller Malin Carlssons (S) förslag röstar ja den det ej vill röstar nej; 
vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) 
yrkande”. 
 

Omröstning 

Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Malin Carlsson (S), Ida 
Legnemark (V), Kjell Classon (S), Yvonne Persson (S), Tom Andersson (MP) 
och Ulf Olsson (S) samt nej av Patric Silfverklinga (SD), Falco Güldenpfennig 
(KD), Marie Fridén (M), Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C) 
och Annette Carlson (M).  
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§ 98 Dnr KS 2017-00544 700 

Svar på motion av Anders Österberg (S): 
Jämlikhetsutredning - Ja tack! 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  
Motionen är besvarad. 

Kommunstyrelsen får ett uppdrag att genomföra en kartläggning av 
kommunens nuvarande arbete med mänskliga rättigheter samt ta fram ett 
förslag på Borås Stads fortsatta arbete med att stärka mänskliga rättigheter.    

Sammanfattning av ärendet 
Anders Österberg har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2009-02-18 
lämnat in förslaget att Kommunstyrelsen tillsätter en jämlikhetsutredning för 
Borås Stad som kommer med förslag om hur vi kan motverka skillnader och 
ökade klyftor och i stället arbeta för en jämlik och sammanhållen stad.           

Motionen har skickats på remiss till samtliga kommundelsnämnder samt till 
Ungdomsrådet. 

Jämlikhet betyder att alla människor har samma värde och ska behandlas 
likvärdigt, oavsett till exempel etnisk tillhörighet, sexuell läggning eller 
funktionsnedsättning. 

Ordet jämlikhet kommer från FN:s allmänna förklaring om de mänskliga 
rättigheterna från år 1948. FN:s förklaring om de mänskliga rättigheterna 
handlar om att alla människor har samma värde och rättigheter. Alla människor 
har rätt att säga vad de tycker, tro på vilken gud de vill och välja vilken partner 
de vill leva med. 

Det finns ett antal motioner inom området mänskliga rättigheter som är under 
beredning. Kommunstyrelsen anser att det finns ett behov av att kartlägga allt 
gott arbete som bedrivs inom mänskliga rättigheter samt att ta fram ett förslag 
på Borås Stads fortsatta arbete med att stärka mänskliga rättigheterna.  

I detta arbete får förslagen i motionerna beaktas. 
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§ 99 Dnr KS 2018-00108 2.4.2.4 

Borgen Borås Stadshus AB 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  
Borås Stadshus AB beviljas kommunal borgen om 195 050 000 kronor, varav 
194 800 000 kronor är en omsättning av befintlig borgen.            

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stadshus AB har ett lån på 194 800 000 kronor som omsätts den 26 
februari 2018. I anslutning till omsättningen ökas lånebeloppet med 250 000 
kronor till 195 050 000 kronor. 

Bolaget har extern upplåning för att finansiera innehavet av aktier i dotterbolag, 
då upplåning genom Borås Stads internbank inte är skattemässigt tillåtet. 
Ökningen med 250 000 kronor avser aktier i BSTF AB och Inkubatorn i Borås 
AB vilka tillkommit sedan förra låneomsättningen.   

Långivaren Kommuninvest kräver att kommunal borgen ställs. 
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§ 100 Dnr KS 2018-00076 3.7.2.0 

Taxa för mat inom omsorgen om äldre och personer 
med funktionsnedsättning 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Fastställa taxa för mat inom omsorgen om äldre personer med 
funktionsnedsättning.    

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads taxa för mat inom omsorgen för äldre och personer med 
funktionsnedsättning gäller från den 1 mars 2018.  

Matavgiften motsvaras av en självkostnad. Knappt hälften, 49 %, är 
livsmedelskostnader och övriga kostnader är i huvudsak personalkostnader. 
Livsmedelskostnaden följer Konsumentverkets beräkningar av matkostnader 
för 2018 enligt Socialstyrelsens meddelandeblad Nr 5/2017 Uppgifter för 
beräkning av avgifter inom äldre- och handikappomsorgen 2018. 
Åldersgruppen 75 år och äldre används eftersom flertalet av dem som bor i 
särskilt boende eller har hemtjänst tillhör gruppen. Den genomsnittliga 
livsmedelskostnaden för 2018 är 1 880 kr per månad för åldersgruppen, vilket 
är en ökning med 5,6 % jämfört med föregående år. Övriga kostnader har 
räknats upp med 2,5 %. 

Matavgiften är 3 840 kr per månad när kommunen tillhandahåller samtliga 
måltider under dagen. Jämfört med föregående år detta är en ökning med 4,9 
%.  

Kommunstyrelsen beslutade i februari 2004 att matavgifterna inom LSS-
verksamheten ska motsvara livsmedelskostnaden. Konsumentverkets 
beräkningar av skäliga kostnader per månad visar att för personer i 
åldersgruppen 18 – 60 år beräknas den genomsnittliga livsmedelskostnaden till 
2 430 kr per månad. Jämfört med 2017 är detta en ökning med 3,8 %. 

Skillnaden mellan kommunens avgifter för mat och beräknade 
livsmedelskostnader tillgodoräknas brukaren genom att förbehållsbeloppet höjs 
med mellanskillnaden. Förbehållsbeloppet är det som brukare ska ha kvar när 
vårdavgiften har betalats. 
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§ 101 Dnr KS 2017-00077 041 

Nämndbudget 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Nämndernas förslag till budgetar 2018 godkänns med de i ärendet angivna 
förutsättningarna. 

Definitiva ackumulerade resultat kommer att beslutas i samband med 
behandlingen av årsredovisning 2017.  

I beslutet deltar ej Patric Silfverklinga (SD).   

Sammanfattning av ärendet 
Ursprungligen var Kommunstyrelsens beslut om nämndbudget ett 
godkännande av nämndernas förslag till årsbudgetar med hänsyn till 
Kommunfullmäktiges budgetbeslut. Utifrån denna fortfarande gällande 
grundfunktion har nämndbudgeten successivt byggts ut till att beskriva 
kommunens totala och nämnders ekonomiska förutsättningar tidigt på året. 
Särskilt viktigt har det blivit att bedöma det preliminära utfallet från det 
föregående året för att se om nämnderna ligger i fas eller har ”ryggsäckar” med 
sig in i det nya året.  

I nämndbudgeten prövas också nämndernas önskemål om att få ianspråktaga 
ackumulerat resultat. En ytterligare prövning sker också i samband med 
behandlingen av årsredovisningen 

Fr.o.m. 2014 gäller Borås vision 2025 med dess tillhörande målområden. För 
nämnderna gäller att följa målvärden för de indikatorer som 
Kommunfullmäktige fastställt och redovisa hur man avser att genomföra de 
speciella uppdrag som givits av Kommunfullmäktige. Nämndbudgeten innebär 
en avstämning mellan nämndernas mål inför det kommande året jämfört med 
Kommunfullmäktiges fastställda mål. 

I Kommunfullmäktiges Budget för 2017 beräknades nämndernas 
nettokostnader kunna öka med 4,8 % jämfört med budget 2016. Kommunen 
som helhet kunde lägga ett resultat på 121 mnkr vilket är i linje med det 
finansiella målet. 

Nämndernas preliminära resultat för 2017 innebär ett överskott skott på i sto-
leksordningen +75 (-15) mnkr. Detta är en väsentlig förbättring jämfört med 
förra året som innebar ett resultat för nämnderna på -15 mnkr. Resultatet är 
klart bättre än tidigare prognoser och beror till stor del på att några nämnder 
har resultatfört tidigare avsatta medel från migrationsverket och på ännu ej 
genomförda åtgärder som finansieras genom Byggbonusen. Exklusive dessa 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

44(54) 
Sammanträdesdatum 

2018-02-19 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

poster uppgår nämndernas driftutfall till ca +25 mnkr vilket är i linje med 
höstens prognoser. 

Det kan konstateras att nämnderna kunnat öka sina nettokostnader med ca 3,6 
% under 2017 jämfört med verkligt utfall 2016. Räknas engångsmässiga 
resultat-förda intäkter från migrationsverket bort uppgår ökningstakten till ca 
4,2% vilket får anses vara en relativt hög nivå och inom tilldelade 
Kommunbidrag. 

För 2018 har fokus varit att lägga en budget med en acceptabel resultatnivå på 
119 mnkr för att ge rimliga verksamhetsförutsättningar och att delfinansiera en 
hög investeringsbudget. Jämfört med Budget 2017 har nämnderna sammantaget 
fått ett utökat ekonomiskt utrymme med hela 5,1 % varav de nybildade 
nämnderna erhållit en uppräkning med 5,6 %. Detta bör medge en fortsatt god 
utveckling av verksamheten under året. 

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse Nämndbudget 2018 
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§ 102 Dnr KS 2017-00077 041  

Utökat Kommunbidrag till Grundskolenämnden 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  
Grundskolenämnden beviljas ett utökat kommunbidrag med 20 000 000 
kronor. Nämndens nya kommunbidrag för 2018 blir då 1 407 800  000 kronor.  

Sammanfattning av ärendet 
Grundskolenämnden begär i särskild skrivelse till Kommunfullmäktige ett 
utökat Kommunbidrag med 20 miljoner kronor. Nämnden beskriver att 
Kommunfullmäktige i Budget 2018 fastställde Grundskolenämndens 
kommunbidrag till 1 387 800 000 kronor. Under beredning av sin budget har 
ett flertal utmaningar och behov analyserats. Nämndens bedömning är att det 
finns ett behov av ytterligare resursförstärkning i budget 2018 varför nämnden 
beslutat att göra en framställan om en resursförstärkning om 20 miljoner 
kronor. 

Kommunstyrelsen konstaterar inledningsvis att Grundskolenämnden i 
Kommunfullmäktiges budget 2018 fick utökade resurser med 6,2% jämfört 
med Kommunfullmäktiges budget 2017. Utöver ramuppräkning för löner, pris 
och volym fick Grundskolenämnden ett tillskott på 20 miljoner kronor för att 
säkerställa verksamhetens kvalitet. Nämnderna totalt fick en uppräkning med 
5,1% i budget 2018. Normalt ges inte nämnderna utökade Kommunbidrag 
löpande under ett verksamhetsår. Det är i den årliga budgetprocessen under 
hösten som prioriteringar görs av angelägna behov hos verksamheterna kopplat 
till ett bedömt ekonomiskt utrymme. Skälet att i det här läget ändå bevilja 
Grundskolenämnden ett utökat kommunbidrag är att ge verksamheten arbetsro 
för att ta sig an de utmaningar som finns inte minst arbetet med att säkerställa 
kvaliteten efter skolinspektionens granskningar av Borås Stads skolor. Då 
Grundskolenämndens begäran om ytterligare resursförstärkning inte är särskilt 
detaljerad och beskrivande om vad pengarna skall användas till och vad man vill 
uppnå för resultat kommer det att ske en utvärdering och analys av effekterna 
av resurstillskottet. Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige begär in 
en redovisning från nämnden i samband med tertialrapport 1 per april 2018. 
Utvärderingen och analysen kommer sedan bl.a. att användas som underlag i 
samband med arbetet med 2019 års budget och vilka resursbehov som då skall 
prioriteras.  

Det utökade kommunbidraget till Grundskolenämnden kan under 2018 
finansieras inom kommunens budgeterade resultat genom den planerade extra 
utdelningen från Borås Lokaltrafik på ca 40 mnkr som konfirmeras på den 
ordinarie bolagsstämman i mars.                  
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§ 103 Dnr KS 2018-00109 1.2.3.2 

Intern kontroll Kommunstyrelsen: Uppföljning 2017 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens uppföljning av intern kontroll 2017 godkänns.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen redovisar resultatet av den interna kontrollen för 2017.  

Kommunstyrelsen har under 2017 antagit attestregler, ny delegationsordning 
samt anvisningar för hur det interna kontrollarbetet ska bedrivas. 

I enlighet med regler för intern kontroll antagna av Kommunfullmäktige den 19 
oktober 2017 ska plan och riskanalys framöver redovisas i samband med 
budgeten. I år föreslås att riskanalysen och planen både för 2018 och 2019 
kommer att redovisas i samband med budgeten. 
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§ 104 Dnr KS 2017-00588 403 

Anmälningsärende Miljörapport 2017 Kommun-
styrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.        
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§ 105 Dnr KS 2015-00219 214 

Nytt granskningsyttrande för detaljplan för Bergsäter: 
del av Bergsäter 1:1 (Backadalen) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker detaljplaneförslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått rubricerat förslag till detaljplan för yttrande (andra 
granskningen). 

Kommunstyrelsen har tidigare, den 4 september 2017, yttrat sig. 

Planområde är beläget i stadsdelen Bergsäter, cirka 1,8 km från Borås centrum. 
Planens syfte är att möjliggöra byggnation av bostäder och en förskola. 
Detaljplanen ska även göra det möjligt att i framtiden använda planområdet för 
annan skolverksamhet eller vårdboende. 

Under granskningsperioden har yttranden kommit in som bland annat har lett 
till att planområdet har utvidgats. Dessa revideringar kräver en ny granskning av 
planförslaget.             
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§ 106 Dnr KS 2017-00546 214 

Samrådsyttrande över detaljplan för Sörmarken, 
Bankbudet 5 (Sörmarksliden) 

Kommunstyrelsens beslut 
Tillstyrka planförslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har översänt rubricerat förslag till detaljplan för 
yttrande (samråd). 

Planens syfte är att möjliggöra för bostäder, LSS-boende och lekplats på 
Sörmarken. Den största delen av området avsett för bostäder skall vara anpassat 
för LSS-boende, men även möjliggöra för andra kommunala verksamheter om 
det skulle behövas i framtiden. Uppdraget omfattar marken som idag är 
bostadsmark utan byggrätt i slutet av Sörmarksliden, samt en del av 
naturområdet bredvid där en ny lokalisering för lekplats skapas. Planområdet 
omfattar ungefär 6200 kvadratmeter.  
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§ 107 Dnr KS 2017-00353 531 

Stadstrafikens bussar genom centrum och 
storhållplatser 

Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 
Det är av stor vikt att Tekniska nämnden snarast får till en 
trafiksäkerhetshöjande ombyggnad och tillgänglighetsanpassning av Borås 
största hållplats, Södra torget. 

Kommunstyrelsen anser att Krokshallstorgets hållplats behöver anpassas för 
ökade flöden av resenärer.  

Vidare anser Kommunstyrelsen att Nybron ska ersättas. Det kommer att 
förbättra framkomligheten för alla trafikslag i centrum. 

Dessa åtgärder utesluter inte att bussarna trafikerar Allégatan och Lilla Brogatan 
 

Reservation 

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson ( C), 
Morgan Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M) och Falco Güldenpfennig (KD) till 
förmån för Morgan Hjalmarssons (L) yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Arbetet med att utreda hur Stadstrafikens bussar på bästa sätt ska passera 
centrum och lokaliseringen av en central bytespunkt har pågått i många år. För 
att göra en objektiv bedömning anlitades en konsult för att jämföra 4 av olika 
alternativ.   

Slutsatserna från utredningsarbetet och den remissomgång som gjorts är att det 
finns punkter i centrum där framkomligheten för busstrafiken och 
trafiksäkerheten måste förbättras. Dessa åtgärder bör göras skyndsamt för att 
inte resandeutvecklingen i kollektivtrafiken ska avstanna.  

1. Södra torget måste snarast tillgänglighetsanpassas och göras mer trafiksäker 
och bli en attraktiv nod för resenärerna. Det sker trafikolyckor med oskyddade 
trafikanter på platsen och det är stor skada att Borås absolut största hållplats 
inte är tillgänglighetsanpassad, vilket utesluter personer med rörelsehinder, 
däribland många äldre, från att använda busstrafiken och nå centrum.  

2. Då de regionala bussarna inte längre trafikerar Södra torget så är 
Krokshallstorget den mest centrala hållplatsen för de resenärer som kommer 
norrifrån. Hållplatsen vid Krokshallstorget behöver anpassas för den utökade 
trafiken från de bussar som kommer norrifrån. Med kommande ny bebyggelse i 
närområdet beräknas resandet öka ytterligare kring Krokshallstorget.  
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3. En ombyggnad av Nybron är positivt för att öka framkomligheten för alla 
trafikslag kring centrum och förstärker den viktiga nord/västliga kopplingen i 
centrum och binder på ett bättre sätt samman viktiga målpunkter i staden så 
som Högskoleområdet och Resecentrum. 

De ovan nämnda åtgärderna är nödvändiga för att lösa några av de 
framkomlighetsproblem Borås stadstrafik har med dagens linjesträckningar. 
Samtidigt ger åtgärderna ökad kapacitet och förbereder för eventuellt ändrade 
trafikeringsflöden för kollektivtrafiken i framtiden. 

Idag sker 8,9 miljoner resor per år med stadstrafiken. Målet för 
resandeutvecklingen är 11,6 miljoner resor. Det är viktigt att ta höjd för ett 
fortsatt ökat resande och att det finns kapacitet i kollektivtrafiksystemet att 
växa. 

Det uppdrag som getts av Stadstrafikforum är att göra en objektiv bedömning 
av de olika alternativ som finns för kollektivtrafiken genom centrum med syfte 
att hitta en genomförbar lösning.  

Frågan som ställdes är hur stadstrafiken linjer (1-8) ska passera rutnätsstaden 
och bästa placering av en central knutpunkt för kollektivtrafiken. I utredningen 
utgick man från 4 tidigare kända alternativ. 

Västtrafik som styr över om linjesträckningar och hållplatslägen i hela regionen 
kommer att fatta eventuella beslut om ändrade linjesträckningar och 
hållplatslägen i sin styrelse i samband med kommande  års trafikplaner. 

Det finns flera möjligheter till statlig och regional medfinansiering för 
utbyggnad av kollektivtrafikanläggningar som kan sökas.   
 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Det är av stor vikt att Tekniska nämnden snarast får till en 
trafiksäkerhetshöjande ombyggnad och tillgänglighetsanpassning av Borås 
största hållplats, Södra torget. 

Kommunstyrelsen anser att Krokshallstorgets hållplats behöver anpassas för 
ökade flöden av resenärer.  

Vidare anser Kommunstyrelsen att Nybron ska ersättas. Det kommer att 
förbättra framkomligheten för alla trafikslag i centrum  

Kommunalrådet Morgan Hjalmarsson (L) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Återremiss av förslaget. Tekniska nämnden ges i uppdrag att enligt ovan ta fram 
ett underlag för beslut om investering för trafiksäkerhetshöjande åtgärder och 
tillgänglighetsanpassning av Södra Torget, anpassning av Krokshallstorgets 
hållplats samt att ersätta Nybron, se bilaga. 
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Ida Legnemark (V) yrkar att följande tillägg görs i beslutet: ”Dessa åtgärder 
utesluter inte att bussarna trafikerar Allégatan och Lilla Brogatan”.  

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Ida Legnemarks 
(V) tilläggsyrkande.    
 

Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Morgan Hjalmarssons (L) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Den som bifaller Tom Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar 
nej: vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat bifalla Morgan Hjalmarssons (L) 
yrkande”. 
 

Omröstning 

Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Patric Silfverklinga (SD), 
Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), Kjell Classon (S), Yvonne Persson (S), 
Tom Anderson (MP) och Ulf Olsson (S) samt nej av Falco Güldenpfennig 
(KD), Marie Fridén (M), Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C) 
och Annette Carlson (M). 
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§ 108 Dnr KS 2018-00007 3.2.2.7 

Delegationsbeslut Yttrande rörande hemvärnsmän 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Delegationsbeslut 2018-01-23, ärende 1/2018 
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§ 109 Dnr KS 2018-00143 2.5.1.1 

Tilldelningsbeslut i upphandling Pensionsadministra-
tion 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna tilldelningsbeslutet att anta KPA Pensionsservice AB som leverantör 
för Pensionsadministration.     

Sammanfattning av ärendet 
Upphandling har genomförts för pensionsadministration för Borås Stad samt 
för Borås Borås TME AB, Sjuhärads kommunalförbund, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, och BSTF AB. 

Upphandlingen har genomförts med ett öppet förfarande, vid sista anbudsdag 
inkom två anbudsgivare med anbud. 

Utvärderingen har skett enligt det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet med 
hänsyn till pris och kvalitet.     

Beslutsunderlag 
1.Tilldelningsbeslut i upphandling Pensionsadministration 

2. Resultatrapport upphandling Pensionsadministration    

 

Jäv 

På grund av jäv deltar inte Ulf Olsson (S) i handläggning och beslut i detta 
ärende. 

För Ulf Olsson (S) tjänstgör Mohamed Farah (S).  
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  Alternativt beslutsförslag 
 
 
 
Svar på motion av Marie Fridén (M) och Oliver Öberg (M): 
Bemannad parklek året runt på Stadsparkens lekplats.  
  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta:  
- Bifalla motionen 
 
 
 
För Moderaterna  För Liberalerna 
 
 
Annette Carlson  Morgan Hjalmarsson 
 
 
För Centerpartiet   För Kristdemokraterna 
 
 
Kerstin Hermansson  Falco Güldenpfennig 
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Kommunfullmäktige  
 
 
Svar på motion av Marie Fridén (M) och Oliver Öberg (M): 
Bemannad parklek året runt på Stadsparkens lekplats.  
 
Ärendet i sin helhet Marie Fridén (M) och Oliver Åberg (M) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2016-12-21 lämnat in rubricerad motion. 
Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden, Förskolenämnden och 
Fritids- och folkhälsonämnden.   
 
Tekniska nämnden tillstyrker förslaget till bemannad parklek med beaktande 
att i nämndens uppdrag ingår inte att vara utförare utan hänvisar till annan 
aktuell nämnd. Nämnden är dock helt enig med intentionerna i motionen, att 
lek och rörelse är mycket viktigt för barn och ungdomar. Däremot ingår inte 
att hålla med utbildad personal för t.ex. parklek då det inte ligger inom 
Tekniska nämndens ansvarsområde. Det finns ytterligare fyra lekplatser som 
skulle kunna vara aktuella för parklek – Annelundsparken, Ramnaparken, 
Fjärdingsparken och Sjöboparken. Därför skulle en ambulerande parklek vara 
ett alternativ.  
 
Förskolenämnden avslår förslaget. Nämnden anser att verksamheten skulle 
kunna vara framkomlig inom verksamhetsområdet Öppen förskoleverksamhet. 
Verksamhetsformen styrs av Skollagen (kap 25) och vänder sig till barn som 
inte är inskrivna i förskola tillsammans med förälder eller annan vuxen som 
följer med barnet. Den kan också vara ett komplement till förskola och 
pedagogisk omsorg. Öppen förskolas uppgift är att erbjuda barn en god 
pedagogisk gruppverksamhet i nära samarbete med de vuxna besökarna. 
Samtidigt får de vuxna möjlighet till kontakt och gemenskap. Besökarna är inte 
inskrivna utan avgör själva när och hur ofta de vill delta. Nämnden ser ett 
behov av att bredda de aktiviteter och insatser som idag ligger inom ramen för 
den öppna förskoleverksamhet. Verksamhetsområdet för förskolan innefattar 
barn 0-5 år, eller längst till dess att inträde i grundskolan sker. Nämnden anser 
att Fritids- och folkhälsonämnden är ansvarig för den grupp som motionen 
avser. 
 
Fritids- och folkhälsonämnden avstyrker motionen. Fritids- och 
folkhälsonämnden är positiv till idén om bemannad parklek. Det kan med 
fördel utvecklas i samverkan med de idéburna organisationerna. Förvaltningen 
har också i samband med utredningen kring aktivitetsplatser som antogs i 
januari 2017 föreslagit att man skall prova ”bemannade aktiviteter” för att öka 
tillgängligheten för fler. Förvaltningen ser dock ett ännu större behov av  



 
 
 
 
 
bemannade parklekar i områden som inte är så ”resursstarka”, där barn och 
ungas rörelse är lägre än genomsnittet och där den direkta närvaron av vuxna 
på aktivitetsplatser inte är lika stor som i centrum varvid förslaget är att 
remissen avstyrks.  Om det blir aktuellt med parklek i Stadsparken skulle detta 
kunna utvecklas i samarbete med de idéburna inom ramen för 
”Överenskommelsen”. Fritidsbanken är en befintlig verksamhet på Norrby 
som redan idag lånar ut idrottsutrustning såsom föreslås, i motionen, att en 
parkvärd skall göra. ”Sports For You” är en annan verksamhet inom ramen för 
SISU som åker runt och arrangerar aktiviteter i staden.   
 
Kommunstyrelsen kan konstatera att de tre remissinstanserna i grunden är 
positiva till åtgärder som främjar ökad rörelse och aktivitet bland våra 
ungdomar.  
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta:  
- Bifalla motionen 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
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ALTERNATIVT FÖRSLAG 
 

 
 
Stadstrafikens bussar genom centrum och storhållplatser 
 
Kommunstyrelsen anser att innan förslaget som nu läggs fram gällande 
trafiksäkerhetshöjande ombyggnad och tillgänglighetsanpassning av Södra 
Torget, anpassning av Krokshallstorgets hållplats samt ersättning av Nybron 
ska en ekonomisk kalkyl genomföras. 
 
Södra Torgets anpassning för ökad trafiksäkert och tillgänglighet ska ha som 
utgångspunkt att lösningen är tillfällig och att inga andra investeringar görs för 
tillfället. 
 
Det är ett demokratiskt underskott när en så pass viktig fråga som denna inte 
får avgöras av den högsta beslutande instansen Kommunfullmäktige. 
 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
- Återremiss av förslaget  
- Tekniska nämnden ges i uppdrag att enligt ovan ta fram ett 

underlag för beslut om investering för trafiksäkerhetshöjande 
åtgärder och tillgänglighetsanpassning av Södra Torget, 
anpassning av Krokshallstorgets hållplats samt att ersätta Nybron 

 
För Moderaterna  För Liberalerna 
 
 
Annette Carlson  Morgan Hjalmarsson 
 
 
För Centerpartiet  För Kristdemokraterna 
 
 
Kerstin Hermansson  Falco Güldenpfennig 
 


